

ယူနန်-မြန်မာမီဒီယာများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ အနာဂတ်ပိုမိုကောင်းမွန်နိုင် မြန်မာသတင်းထောက်များမွမ်းမံ သင်တန်း(၂၀၁၅)မှတ်တမ်း

“မြန်မာမီဒီယာများနဲ့ယူနန်မီဒီယာများက ပူးပေါင်းဖလှယ်မှုပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြပြီး အမြဲသွားလာနိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ထားပါတယ်။ တရုတ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးအခွင့်အလမ်းပေါ်စေ” နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် မြန်မာသတင်းထောက်များ မွမ်းမံသင်တန်း(၂၀၁၅) ပိတ်ပွဲကျင်းပခဲ့သည့်ညစာစားပွဲတွင် မြန်မာသတင်းသားများသည် တရုတ်ဘက်မှ မီဒီယာကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် အကြိမ်ကြိမ် ပွေဖက်ကြပြီး မခွဲမခွာနိုင်သောသံယောဇဉ်နှင့် အနာဂတ်အတွက် မျှော်မှန်းချက်များကို ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။ (၁၀)ရက်သာကျင်းပခဲ့သော မွမ်းမံသင်တန်းသည် အချိန်တိုတောင်းသော်လည်း ယူနန်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံမီဒီယာသမားများသည် ယင်းသင်တန်းမှတစ်ဆင့် ထူးကဲသောသံယောဇဉ်ကို တည်ထောင်နိုင်ခဲ့သည်။ နှစ်ဦးနှစ်ဘက်တို့သည် ဆက်ဆံဖလှယ်ရာတွင် ပိုမိုသိရှိနားလည်လာကြသည်။ မြန်မာမီဒီယာသမားအတွက်မူ ယူနန်ပြည်နယ်တွင် သင်ယူလေ့လာခြင်းအားဖြင့် ၎င်းတို့သည်တရုတ်နိုင်ငံကို သိရှိနားလည်စေသော ပြတင်းပေါက်တစ်ချပ် ဖွင့်လှစ်ပေးသကဲ့သို့ပင်ဖြစ်သည်။

“တစ်ရက်တစ်လမ်း” သည် ကြိမ်နှုန်းမြင့်မားစွာ ကြားရသောစကားလုံးဖြစ်

များစွာသောသင်တန်းသားများသည် မွမ်းမံသင်တန်းတွင်ခေါင်းစဉ်အမျိုးမျိုးနှင့်သက်ဆိုင်သော ဟောပြောပွဲများစီစဉ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ (၁၀) ရက်ကြာသင်ယူလေ့လာခြင်းမှတစ်ဆင့် “တစ်ရက်တစ်လမ်း”ဟူသော စကားလုံးသည် ၎င်းတို့၏ ယခုအကြိမ်တရုတ်ခရီးတွင် အတတ်မြောက်ဆုံးသော တရုတ်စကားလုံးတစ်ခု ခွန်းပင်ဖြစ်ကြောင်းသတင်း ထောက်အားပြောကြားခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ Sky Netရုပ်မြင်သံကြားဌာနမှ သတင်းထောက်ဖြစ်သူ ဝင်းဇာနည်အောင်သည် သူ့ကိုယ်သူခံစားချက်ရှိသည်။ “ကျွန်မဟာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ‘တစ်ရက်တစ်လမ်း’ဆိုတဲ့စကားလုံးကို ကြားဖူးပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ယခုအကြိမ် မွမ်းမံသင်တန်းတတ်ရောက်ခြင်းမှတစ်ဆင့် ကျွန်မဟာ ဒီစကားလုံးရဲ့ အနက်အဓိပ္ပါယ်အပေါ် ပိုမိုစနစ်ကျတဲ့ ထင်မြင်ချက်ရရှိခဲ့ပါတယ်။ တစ်ဘက်က မွမ်းမံသင်တန်းမှဖိတ်ကြားထားတဲ့ဆရာများက သီအိုရီမျက်နှာစာကနေ ကျွန်မတို့အတွက် ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပါတယ်။ နောက်တစ်ဘက်က ဒီရက်ပိုင်းအတွင်းမှာကျွန်မကိုယ်တိုင်ကလည်း တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံတို့က စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုစသည့် ကဏ္ဍများမှာ ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ဖလှယ်နေတာကိုတွေ့ရှိခဲ့ရပြီး ကျွန်မအား ‘တစ်ရက်တစ်လမ်း’ဆိုတဲ့စကားလုံးအပေါ် ပိုမိုသိရှိနားလည်စေပါတယ်” ဟု၎င်းက ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် “တစ်ရက်တစ်လမ်း” စီမံကိန်းကြီးတွင် ကောင်းမွန်လှသောတည်နေရာအားသာချက်ရှိသည်ကို မြေပုံပေါ်မှ တွေ့ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ယင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံကို ဆတတ်ထမ်းပိုးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် အခွင့်အလမ်းသစ်တစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။

ရောင်စုံတိမ်များဖြင့် ခြယ်မှုန်းသော ယူနန်တွင် ရှုခင်းသူမတူအောင်လှပ

“ဆက်လက်စီစဉ်ပေးမဲ့ခရီးစဉ်မှာ ဘာတွေများတွေ့မြင်ရမှာလဲဆိုတာကို ကျွန်တော် နေ့တိုင်းမှန်းလေ့ရှိပါတယ်” ဟုမြန်မာနိုင်ငံ MRTV-4 မှ သတင်းထောက်ညီညီထူးက တိုတောင်းသော်လည်း ပျော်စရာကောင်းသော ယခုအကြိမ်လေ့လာရေးခရီးကို တင်စားလိုက်သည်။ ယခု အကြိမ်မွမ်းမံသင်တန်းတွင် အချို့သောသင်တန်းသားများသည် ယူနန်ပြည်နယ်သို့ ပထမဆုံးအကြိမ် လာရောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ အချို့ကမူ ယူနန်ပြည်နယ်၏မိတ်ဆွေဟောင်းများဖြစ်ကြသည်။ သို့သော် မိတ်ဟောင်းဖြစ်စေ၊ ဆွေသစ်ဖြစ်စေ၊ ယခုအကြိမ်ယူနန်ခရီးသည် ခံစားချက်အသစ်စက်စက်တစ်ခေါက်ပင်ဖြစ်သည်။ နေရာတစ်နေရာအပေါ် သိမြင်ရခြင်းသည် အသေးအဖွဲ့များမှ သိရှိလာရခြင်းဖြစ်သည်။ ကူမင်းမြို့တွင်းနှင့်ပေါင်စန်းမြို့ရှိ စက်မှု ကုန်သွယ်မှုဇုန်သို့ သွားရောက်လေ့လာကြရာတွင် သင်တန်းသားများသည် အညွန့်တလိုလို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိသောယူနန်ပြည်နယ်အတွက် အံ့ချီးမကုန်နိုင်လောက်အောင် ချီးကျူးခဲ့ကြသည်။ “မြို့များကို အဆင်ပြေ တွင်ကျယ်တဲ့စတီရီယိုလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်များနဲ့ ဆက်သွယ်ထားပါတယ်။ အဝေးပြေးလမ်းမပေါ်ရှိ ဥမင်လိုဏ်ခေါင်းများကို လှလှပပ ခိုင်ခိုင်မာမာ ဆောက်လုပ်ထားပါတယ်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းထဲက အလုပ်သမားများဟာ အလုပ်များနေပေမဲ့ စနစ်တကျ ရှိပါတယ်။ ဒါဟာ ‘ယူနန်အရှိန်’ရဲ့အကောင်းဆုံးကိုယ်စားဖြစ်ပါတယ်”။ လမ်းကြီးလမ်းငယ်များတွင် လျှောက်လှမ်းနေပါက အနည်းငယ်သာ ကွာဝေးသောနေရာတွင် တွေ့မြင်နိုင်သောအမှိုက်ပုံးများကို အများက သတိပြုမိလာကြသည်။ “တရုတ်ခေါင်းဆောင်များက အစီမံခန့်ခွဲရေးလမ်းစဉ်အတိုင်း တိုးတက်ရန်မိန့်ကြားခဲ့ပါတယ်။ ကူမင်းစတုရန်းပုံပတ်ဝန်းကျင်တည်ဆောက်ရေးအခြေအနေကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် အပြောနဲ့အလုပ်ချင်းကိုညီနေတာပဲ”။ မြန်မာသတင်းထောက်များက လက်မထောင်၍ ချီးကျူးကြသည်။

ယူနန်-မြန်မာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေရန်မီဒီယာများက ရှေ့ပြေးပြု

ယခုအကြိမ်မြန်မာသတင်းထောက်များမွမ်းမံသင်တန်းမှ သင်တန်းသားများသည် ယူနန်နေ့စဉ်သတင်းစာလုပ်ငန်းအုပ်စု၊ ယူနန်အသံလွှင့်နှင့်ရုပ်မြင်သံကြားဌာနစသည့် ယူနန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အဓိကမီဒီယာများသို့ သွားရောက်လေ့လာဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။ ကူမင်းသိပ္ပံနှင့် အင်ဂျင်နီယာတက္ကသိုလ်သို့ သွားရောက်ပြီး တက္ကသိုလ်ရှိဆရာဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် သတင်းပြန်ပွားရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ဖိုရမ်ကိုလည်းကျင်းပခဲ့သည်။ လွှမ်းမိုးအောင်က ယူနန်ပြည်နယ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့သည် မီဒီယာလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် အပြန်အလှန်သိရှိနားလည်စေလိုကြောင်း၊ ဤရုထောင့်မှနေ၍ပြောရလျှင် လေ့လာဖလှယ်ခြင်းသည် အလွန်အရေးပါသည့် အခန်းထပ်ပါဝင်နေပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယူနန်နေ့စဉ်သတင်းစာလုပ်ငန်းအုပ်စုသို့ သွားရောက်လေ့လာကြရာတွင် သင်တန်းသားများက ယင်းအုပ်စု၏နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်ပြန်ပွားရေးစွမ်းအင်တည်ဆောက်ရေး၊ မီဒီယာအသစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအပေါ် အလွန်စိတ်ဝင်စားကြသည်။ အထူးသဖြင့် မြေညီထပ်ရှိနံရံပိုစတာတွင် ယင်းအုပ်စုမှ မြန်မာနိုင်ငံ «ရွှေဇာမဏီ» ၊ ရန်ကုန်မီဒီယာများအုပ်စု၏ «ပန်းသတင်း» နှင့် «ရန်ကုန်တိုင်းမိမိ» တို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ဖွင့်လှစ်ထားသော«လှပသောယူနန်» အထူးထုတ်ဂျာနယ်ကို မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းသည့်အကြောင်းကို တွေ့မြင်ရသော် သင်တန်းသားများသည် ထိုပိုစတာရှေ့သို့ သွားရောက်ကြပြီး အမှတ်တရဓာတ်ပုံတဖွဲ့ဖွဲ့ရိုက်ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ «ရွှေဇာမဏီ» ဂျာနယ်မှ ရောက်ရှိလာသော ဟူအန်းနာသည် ရယ်ရယ်ပြုံးပြုံးနှင့် «ရွှေဇာမဏီ-လှပသောယူနန်» ၏ ပထမဆုံးဖြန့်ချိပွဲအခမ်းအနားတွင် သူမသည် «ရွှေဇာမဏီ»၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ယူနန်နေ့စဉ်သတင်းစာလုပ်ငန်းအုပ်စုသို့ရောက်ရှိခဲ့ဖူးကြောင်း၊ ယခုနေရာ



မွမ်းမံသင်တန်းမှ သင်တန်း သားများက သင်ကြားနေစဉ်။



ဟောင်းသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်းသည် ခင်မင်ရင်းနှီးစေသည့်အပြင် အပြောင်းအလဲသစ်ကိုလည်း ခံစားမိပါကြောင်း၊ “အပြောင်းအလဲအကြီးဆုံးမှာ ဒီအုပ်စုရဲ့ ‘ပြင်ပသို့ထွက်ခြင်း’အပိုင်းဖြစ်ပါတယ်။ အုပ်စုကို ကိုယ်စားပြုလောက်တဲ့ ယူနန်မီဒီယာများဟာ မြန်မာမီဒီယာများနဲ့ အဆက်မပြတ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ကြိုးစားနေဆဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာဝမ်းသာစရာကောင်းတဲ့ တိုးတက်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဟူအန်းနာကပြောသည်။ မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ တရုတ်နိုင်ငံကို သိရှိနားလည်စေမည့် အဓိကလမ်းကြောင်းတစ်ခုအဖြစ် «ရွှေဇာမဏီ» သည် «လှပသောယူနန်» အထူးထုတ်ဂျာနယ်မှတစ်ဆင့် ဒေသခံပြည်သူလူထုများအား ယူနန်ပြည်နယ်ကို ပိုမိုဘက်စုံသိရှိနားလည်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကမိတ်ဆက်လိုက်သည်။ သတင်းဆောင်းပါး-ကျန်ရော့ကူ၊ လျူကျီယွီ၊ ဝမ်စီရွှင် ဓာတ်ပုံ - လီချိုမင်